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Vragen van het statenlid Dhr Oudeman en Geluk (CDA) ingevolge artikel 44 reglement van orde 

AANHANGSEL 

tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2020 nummer 119. 

Vragen ingevolge artikel 44  van he t  reglement  van orde i  nzake Groeipijn op elektrici-
teitsnet van Schouwen-Duiveland en Tholen: 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

(ingekomen 23 oktober 2020 

1. Is GS op de hoogte van de conges-
tieproblemen op het elektriciteitsnet 
van Tholen en Schouwen-Duiveland 
en het feit dat Enduris aanvragen 
voor invoeding van energie op het 
elektriciteitsnetwerk van Schouwen-
Duiveland en Tholen inmiddels niet 
meer in behandeling neemt ? 

1. Ja. 

2. Is GS door Enduris op de hoogte ge-
steld dat uit onderzoek blijkt dat con-
gestiemanagement in Noord-Zeeland 
geen oplossing is voor de ontstane 
problemen ? 

2. Ja. 

3. Is GS reeds met Enduris in gesprek 
om te kijken welke mogelijkheden er 
toch nog zijn om meer duurzame 
energie op Tholen en Schouwen-Dui-
veland te kunnen realiseren ? Zo ja, 
welke mogelijkheden ziet GS hier-
voor ? Zo nee, wil GS hierover met 
Enduris en andere betrokken par-
tijen, zoals de gemeente Schouwen-
Duiveland en Tholen, in gesprek 
gaan ? 

3. Uit onderzoek is gebleken dat de con-
gestieproblematiek opgelost moet wor-
den door het verzwaren/versterken van 
de zogenaamde Noordring verbinding. 
Dit is de huidige 50 kV verbinding die 
loopt vanaf Goes over Schouwen-Duive-
land en Tholen naar Kruiningen. Wij zijn 
samen met de betrokken gemeenten be-
trokken bij dit project, dat zich in een 
voorbereidende/onderzoek fase bevindt. 
Geschatte realisatie op dit moment is ca 
2025. 

4. Is GS bereid om samen met Enduris 
verantwoordelijkheid te nemen voor 
de ontwikkeling en het inzetten van 
smartgrid oplossingen en een batterij 
netwerk binnen de getroffen gemeen-
tes, totdat de netwerkcapaciteit ver-
groot is middels een extra aansluiting 
op het landelijke hoogspanningsnet, 
zodat verduurzaming en dus de ont-
wikkeling van zon-pv projecten en 
andere vormen van duurzame elektri-
citeitsopwekking binnen de ge-
meente Tholen en Schouwen-Duive-
land doorgang kunnen blijven vinden 
? 

4. Smartgrid en een batterij netwerk bie-
den, met de huidige technische moge-
lijkheden, geen oplossing voor deze 
congestieproblematiek. 
Vanuit zijn gereguleerde rol als netbe-
heerder kan Enduris met de bestaande 
regelgeving ook niet participeren in bat-
terij opslag/smartgrid oplossingen. Hier 
ligt een rol voor marktpartijen. 

5. Is GS op de hoogte van de planning 
van Enduris wat betreft het vergroten 
van de netcapaciteit op Schouwen-
Duiveland en Tholen en is GS bereid 
met Enduris het gesprek aan te gaan 
om deze planning–zo mogelijk – te 
versnellen ? 

5. Zoals aangegeven bij vraag 3 zijn wij 
betrokken bij het Noordring project 
waarmee de congestie opgelost moet 
worden. Inzet van alle partijen is om dat 
zo snel mogelijk te doen. Overigens 
heeft niet Enduris maar Tennet de regie. 



 

 
 

    

   
 

 
  

  
  

  
 

 
  

   
 

 
  

 
 
  

   
  

 

    

   
  

  
 

   
 

 
  
 

 

   
  

 

 
 

  

 

 

   

    

 

 
 

  

 
 
 
 
 

 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

6. Weet GS dat de congestieproblemen 
op het elektriciteitsnet bij veel onder-
nemers op Tholen en Schouwen-Dui-
veland niet bekend was ? Zo ja, 
sinds wanneer weet u dit en is er 
overwogen om dit probleem samen 
met Enduris bij de deze ondernemers 
onder de aandacht te brengen zodat 
voorkomen kon worden dat onderne-
mers onnodig tijd en geld zouden 
steken in het aanvragen van een 
subsidie waarvan ze toch geen ge-
bruik kunnen maken? 

6. De congestieproblemen zijn enkele 
maanden geleden aan ons gemeld en 
door Enduris ook via de media bekend 
gemaakt. 
Met de huidige regelgeving valt niet te 
voorkomen dat SDE-aanvragen gedaan 
worden waarvan later blijkt dat deze niet 
gebruikt kunnen worden. Achterliggende 
gedachte is dat men de netcapaciteit wil 
gebruiken voor daadwerkelijke projecten 
en wil voorkomen dat men netcapaciteit 
reserveert en niet gebruikt. 

7. Hoe gaat GS er voor zorgen ( al dan 
niet met Enduris) dat mogelijke pro-
blemen met congestie in andere de-
len van Zeeland wel bekend worden 
bij de desbetreffende ondernemers ? 

7. Bij de projectontwikkelaars en aanbie-
ders van zon-PV is het algemeen be-
kend dat een van de voorwaarden voor 
het realiseren van een project de netca-
paciteit is. Dit speelt niet alleen in 
Zeeland, maar is een landelijk bekend 
probleem. In de praktijk neemt men 
daarom vaak al vroegtijdig contact op 
met Enduris. 

8. Is GS bereid zich in te zetten voor 
behoud van de toegekende SDE 
subsidies binnen deze gemeenten 
zodat deze na realisatie van vol-
doende netcapaciteit alsnog benut 
kunnen worden ? Zo ja, op welke 
wijze en binnen welke termijn kan GS 
hier uitvoering aan geven ? Zo nee, 
waarom niet en wat kan GS dan wel 
doen om “de pijn” voor deze onder-
nemers te verzachten? 

8. Deze problematiek deed en doet zich 
ook in andere provincies voor. Een ze-
kere mate van uitstel is mogelijk maar 
de minister stelt zich op het standpunt 
dat dit niet te lang kan duren en wil voor-
komen dat er teveel oude SDE beschik-
kingen en dus geld op de plank blijven 
liggen. Oplossing is het tzt opnieuw aan-
vragen van SDE. 

Namens de fractie van: CDA  
 
 
Dhr.   Oudeman en Geluk.  
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MIDDELBURG, 10 november 2020  
 
Gedeputeerde  Staten,  
 
Drs. J.M.M. Polman  
A.W. Smit.  
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